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1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt.  
 

2. Godkendelse af referat 

Referatet af 26. august 2021 har været sendt til skriftlig godkendelse hos 

studienævnets medlemmer. Det godkendte referat er efterfølgende vedlagt 

som bilag til orientering. Det fortrolige referat af 26. august 2021 blev 

godkendt på mødet.   

 

3. Meddelelser 

3.a Studienævnsformanden bød ny studenterrepræsentant, Niloofar 

Ghodrati, velkommen.  

1. Formanden orienterede herefter om Fakultetets generelle retningslinjer 

for håndtering af sygdom og COVID-19 i efteråret 2021, herunder også om 

meddelelser om håndtering af smitte i efteråret 2021 og onlineundervisning, 

som er sendt til undervisere. Overordnet handler det om, at Corona ikke 

længere udgør en samfundskritisk sygdom, men nu sidestilles med anden 

sygdom. Det får betydning for ansøgninger til studienævnet, som ikke 

længere skal behandle COVID-19 som et særskilt usædvanligt forhold. 

 

2. Formanden oplyste om Talentudmærkelser for foråret 2021, hvor der 

indkaldes navne på studerende fra humanistiske uddannelser, som har 

udmærket sig særligt i foråret 2021. Formanden opfordrede nævnets 

medlemmer til at indstille særligt talentfulde studerende, og anmodede 

ligeledes studiesekretær, Anne Traun Ulriksenen, om at forårets Negot.-

undervisere på Humaniora gøres opmærksom på muligheden herfor.    

 

3. Grænsen for evaluering af fag på Cand. negot.-studier er nu sat ned fra 

fem til minimum tre svar, således at studienævnet kan tilgå de evalueringer, 

der har lave besvarelser. Selv om evalueringer med så lave besvarelser ikke 

er repræsentative, så giver det studienævnet en unik mulighed for at tilgå 

vigtig information. 

 



 

 

   

 

Side 2 

4. Den uddannelsesjuridiske regelsamling er nu offentliggjort og kan tilgås 

via sdu.net/regelsamling. 

 

5. Formanden orienterede nævnet om møde med Fakultetet vedrørende 

dette års optag, som er lidt lavere sammenlignet tidligere år. Årsagen til det 

lavere optag kendes ikke, men er muligvis forårsaget af forskellige forhold, 

som f.eks. at Åbent Hus i år er foregået online pga. COVID-19 situationen, 

eller at flere studerende nu igen i større grad har mulighed for at tage et 

sabbatår, inden de starter på universitetet. Formanden er derfor ikke 

bekymret for det lavere optag, da flere andre uddannelser på Humaniora har 

oplevet et fald i deres optag 2021. 

 

3.b De studerende 

Ingen meddelelser.  

 

3.c Andre 

Ingen meddelelser. 

 

4. Merit- og dispensationsansøgninger 

Punktet blev behandlet fortroligt. Studienævnet tog stilling til 27 sager.  

 

5. Sager til behandling:  Eksamen 

Intet til punktet. 

 

6. Sager til behandling: Undervisning 

Intet til punktet. 

 

7. Sager til behandling: Studieordninger 

Intet til punktet.  

 

8. Sager til behandling kvalitetspolitik 

1.+ 1.a Studienævnet evaluerede på Studiestarten 2021 BA og KA negot.-

uddannelsen. I forhold til kandidatintroen gennemgik nævnet de faglige 

vejlederes skriftlige evaluering af kandidatintroen: Der er modtaget god 

feedback på programmet, som udover studie kahoot og jeopardy indeholdt 

et oplæg fra SDU RIO om hvordan man gør sig bedst mulig parat til 

arbejdslivet gennem sin kandidatuddannelse. De faglige vejleder har 

ligeledes skriftligt oplyst, at deres BA- oplæg, som de holdt på rusturen, er 

forløbet godt. I forhold til studiestarten på BA negot.-uddannelsen 

orienterede formanden nævnets medlemmer om en henvendelse fra to 1. 

semesters BA negot.-studerende, som har deltaget i årets studiestart. 

Formanden orienterede videre om at hun på baggrund heraf har afholdt 

møde med dels Det Humanistiske Fakultet, dels involverede tutorer.  

 

Studienævnet evaluerede generelt over studiestarten, og fandt, at næste års 

studiestart på BA negot.-uddannelsen med fordel kan kortes ned fra de 

nuværende 5 dage, ligesom den bør lægges inden undervisningsstart. Der 

bør være en bedre rollefordeling, måske skal der ligefrem tilføres ressourcer 



 

 

   

 

Side 3 

i forhold til organiseringen af studiestarten, således at hele ansvaret ikke 

hviler på blot én koordinerende tutor, og det bør være mere tydeligt, hvem 

der har ansvaret for hvad. Det er vigtigt, at konkurrencer, indlagt i 

studiestartprogrammet, samler folk, i stedet for at fokus er på at hente point 

hjem. Endvidere kan det overvejes om rusturen skal gøres alkoholfri. 

 

2. Studienævnet gennemgik de seneste års optag på KA negot.-

uddannelsen. Udvikling og mønstre i optagelsestallene på uddannelsens 

fem profiler blev undersøgt med henblik på at vurdere om profilerne skal 

bevares eller reduceres. Studienævnet inddrog resultater fra den 

undersøgelse, som Nadine Helene Bachmann og Julie Holm har lavet i 

forhold til fastholdelse af studerende på KA Negot.-uddannelsen. Flere af 

studienævnets medlemmer argumenterede for at beholde de nuværende 

fem profiler, da det giver de studerende flere valgmuligheder alt efter 

interesse og ønske om senere arbejdsområde. Økonomisk er det ikke 

særligt omkostningsfuldt at bevare de fem profiler, idet flere fag overlapper 

på de forskellige profiler. I stedet for at kigge på antallet af profiler, bør man 

kigge nærmere på de fag, som indgår i profilerne – hvordan er fagene 

bemandet og på hvilke studier indgår de i. Fag, der ikke er sammenlæst med 

andre, kan man overveje at skifte ud.  

 

Det blev aftalt, at Vincent Keating undersøger, hvorvidt Statskundskab har 

alternativer til f.eks. International Political Organisations. Der blev endvidere 

nedsat en arbejdsgruppe bestående af formanden, Julie Holm og Christian 

Heyde-Petersen, som vil undersøge om der er fag, fra andre uddannelser, 

herunder cand.merc., der er interessante for KA Negot.-uddannelsen.  

 

3. Studienævnet gennemgik Censorrapporter for censur rekvireret i 

Censorkorpset for Erhvervsøkonomi i perioden september 2020 – februar 

2021. Studienævnet tog rapporterne til efterretning, herunder ønsker 

studienævnet ikke at benytte Bachelorprojektvejledere, som ikke lever op til 

deres vejledningsansvar.  

 

4. Studienævnet gennemgik Eksaminatorrapporter for censur rekvireret i 

Censorkorpset for Erhvervsøkonomi i perioden september 2020- februar 

2021. Studienævnet havde ingen bemærkninger hertil.  

 

5. Formanden orienterede om igangsættelse af udviklingsarbejde angående 

employabilitetsindsatser. Negot. er allerede godt i gang med arbejdet 

hermed, herunder inddragelsen af virksomheder i fag, og har da også 

allerede afholdt et møde med SDU-RIO. Formanden fandt derfor ikke, at der 

skal gøres yderligere. Øvrige studienævnsmedlemmer udtrykte enighed 

hermed.   

 

6. Formanden orienterede nævnets medlemmer om studiegenstartsmidler 

fra Regeringens satsning og om rammer for den lokale udmøntning af 

aktiviteter forbundet hermed.   



 

 

   

 

Side 4 

1. I forlængelse heraf gennemgik studienævnet udkast til 7 handleplaner, 

som man besluttede at gå videre med.    

 

9. Andre sager til behandling 

Intet til punktet.  

 
 

10. Eventuelt 

1.  John Hiep Anh Nguyen fortalte om Negot.’s instagram-profil, hvor der 

fornyligt er lagt billeder op fra studiestarten og rusturen. Det er planen, at 

der skal laves takeovers fra handlingsplanen vedrørende fællesspisning 

samt fra studerende på udlandsophold. Formanden bad om, at der jævnligt 

postes opslag på profilen. 

 
Mødet sluttede kl. 13: 45.  
 
 
Mette Lund Kristensen            /                     Mia Fenat 
Studienævnsformand / Studienævnssekretær 


